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Rada Miejska w Człuchowie 

Radni 

Protokół 

VIII  Sesja Rady Miejskiej w Człuchowie  w dniu 11 września 2024 

Miejsce posiedzenia: Ratusz 

Obrady rozpoczęto 11 września 2024 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 14:51 tego 

samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków 

Obecni: 

1. Alicja  Dowksza  

2. Czesław  Drozd  

3. Janina Urszula  Dudek  

4. Michał Piotr Koziełko  

5. Henryk  Krusiński  

6. Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke 

7. Robert Mikołaj Lewicki  

8. Grażyna Misztal  

9. Katarzyna Lidia  Muszyńska  

10. Kacper Ochendal 

11. Mariusz  Przyszlak 

12. Andrzej  Suchański  

13. Aurelia Maria Taizari  

14. Urszula Agnieszka  Trzebiatowska  

15. Jerzy  Wołoszyn 

1. Sprawy regulaminowe: 

 a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 
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Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne 

OBECNY (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNY (2) 

Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

 b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad; 

Głosowano w sprawie 

za przyjęciem wniosku Burmistrza w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Żłobku Miejskim w 

Człuchowie 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 
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Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

 c) przyjęcie protokołów z obrad  III,  IV, V i VI   sesji Rady Miejskiej. 

Głosowano w sprawie 

za przyjęciem protokołów z obrad  III,  IV, V i VI   sesji Rady Miejskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady 

3. Wybory uzupełniające ławników na kadencję 2024-2027 

 a) opinia zespołu ds zaopiniowania kandydatów na ławników, w szczególnosci 

spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie 

 b) powołanie komisji skrutacyjnej 

 c) głosowanie tajne 

 d) przedstawienie protokołu komisji skrutacyjnej 

 e) podjęcie uchwały w sprawie uzupełniającego wyboru ławników na kadencję 2024-

2027 

Głosowano w sprawie 
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za przyjęciem uchwały w sprawie uzupełniającego wyboru ławników na kadencję 2024-

2027 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

Uchwała nr VIII/38/2024 

4. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i ich uchwalenie: 

 a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na 

2024 rok; 

Głosowano w sprawie 

za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Miejskiej Człuchów na 2024 rok; 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 
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Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

Uchwała nr VIII/39/2024 

 b) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieodpłatne prawa własności gruntów 

z zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na rzecz Gminy Miejskiej Człuchów z 

przeznaczeniem na cele publiczne – pod drogę gminną; 

Głosowano w sprawie 

za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieodpłatne prawa 

własności gruntów z zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na rzecz Gminy 

Miejskiej Człuchów z przeznaczeniem na cele publiczne – pod drogę gminną; 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

Uchwała nr VIII/40/2024 
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 c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Człuchów w 

sprawie wspólnego przygotowanie przedsięwzięcia pn. „Poprawa stanu siedlisk  

ekosystemów lądowych  oraz zapewnienie  i dotrzymanie dobrego stanu przyrody  w 

OCHK Jezior Człuchowskich, jako element zwiększenia ochrony różnorodności 

biologicznej na terenie Miasta Człuchów i Gminy Człuchów” planowanego do realizacji w 

ramach Strategii Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego na lata 2023 – 2030. 

Głosowano w sprawie 

za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Człuchów w sprawie wspólnego przygotowanie przedsięwzięcia pn. „Poprawa stanu 

siedlisk  ekosystemów lądowych  oraz zapewnienie  i dotrzymanie dobrego stanu 

przyrody  w OCHK Jezior Człuchowskich, jako element zwiększenia ochrony 

różnorodności biologicznej na terenie Miasta Człuchów i Gminy Człuchów” planowanego 

do realizacji w ramach Strategii Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego na lata 2023 – 2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

Uchwała nr VIII/41/2024 

 d) w sprawie zwolnienia dyrektora Przedszkola Miejskiego im. Jacka i Agatki w 

Człuchowie od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 
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Głosowano w sprawie 

za przyjęciem uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Przedszkola Miejskiego im. 

Jacka i Agatki w Człuchowie od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

Uchwała nr VIII/42/2024 

 e) w sprawie ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Żłobku Miejskim w 

Człuchowie 

Głosowano w sprawie 

za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w 

Żłobku Miejskim w Człuchowie 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 
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Katarzyna Lidia  Muszyńska , Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Michał Piotr Koziełko , Kacper Ochendal 

Uchwała nr VIII/43/2024 

5. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zakończenie obrad  VIII  sesji. 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR VII.2024 

z VII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 5 września 2024r. 

która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego 

w godzinach od 14.00 do 14.58 

Obecni na  sesji Rady Miejskiej w Człuchowie: 

Radni Rady Miejskiej – według listy obecności – załącznik  do niniejszego protokołu. 

Spoza Rady w sesji udział wzięli – według listy obecności - załącznik  do niniejszego protokołu. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1 pkt. 1b Ustawy o samorządzie gminnym, obrady sesji były transmitowane 

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad jest 

udostępnione w Systemie Rada pod adresem https://tv-polska.eu/film/462138-VIII-sesja-rady-

miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-2029 

Raport z przeprowadzonych głosowań jawnych, imiennych podczas VIII sesji Rady Miejskiej 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

https://tv-polska.eu/film/462138-VIII-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-20
https://tv-polska.eu/film/462138-VIII-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-20
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Obradom przewodniczył Mariusz Przyszlak  - Przewodniczący Rady Miejskiej 

Ad pkt 1 

Sprawy regulaminowe 

1.a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

Przewodniczący M. Przyszlak  otworzył obrady VIII sesji Rady Miejskiej, powitał Radnych, Burmistrza wraz 

z pracownikami oraz przybyłych na posiedzenie zaproszonych gości,  zarządził głosowanie sprawdzające 

obecność i stwierdził quorum, 13 radnych obecnych na Sali obrad. Poinformował, że w systemie e-sesja 

dostępny był porządek obrad, zapytał czy ktoś z obecnych na sali chce złożyć wniosek w sprawie zmiany w 

zaproponowanym porządku. 

 

1.b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

 

Burmistrz R. Szybajło złożył wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji w punkcie 4 projektu 

uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Żłobku Miejskim w Człuchowie. 

Wniosek został poddany pod głosowanie i jednogłośnie 13 głosami „za” przy 2 radnych nieobecnych 

podczas sesji punkt został wprowadzony do porządku obrad VIII sesji. 

 

Przyjęty porządek obrad:  

. Sprawy regulaminowe: 

 a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

 b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad; 

 c) przyjęcie protokołów z obrad  III,  IV, V i VI   sesji Rady Miejskiej. 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

3. Wybory uzupełniające ławników na kadencję 2024-2027 

 a) opinia zespołu ds zaopiniowania kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia przez nich 

wymogów określonych w ustawie 

 b) powołanie komisji skrutacyjnej 

 c) głosowanie tajne 

 d) przedstawienie protokołu komisji skrutacyjnej 

 e) podjęcie uchwały w sprawie uzupełniającego wyboru ławników na kadencję 2024-2027 

4. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i ich uchwalenie: 

 a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na 2024 rok; 
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 b) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieodpłatne prawa własności gruntów z zasobu Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na rzecz Gminy Miejskiej Człuchów z przeznaczeniem na cele publiczne – 

pod drogę gminną; 

 c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Człuchów w sprawie wspólnego 

przygotowanie przedsięwzięcia pn. „Poprawa stanu siedlisk  ekosystemów lądowych  oraz zapewnienie  i 

dotrzymanie dobrego stanu przyrody  w OCHK Jezior Człuchowskich, jako element zwiększenia ochrony 

różnorodności biologicznej na terenie Miasta Człuchów i Gminy Człuchów” planowanego do realizacji w 

ramach Strategii Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 

2023 – 2030. 

 d) w sprawie zwolnienia dyrektora Przedszkola Miejskiego im. Jacka i Agatki w Człuchowie od 

obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych. 

 e) w sprawie ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Żłobku Miejskim w Człuchowie 

5. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zakończenie obrad  VIII  sesji. 

1c) przyjęcie protokołów  z obrad III,IV, V i VI sesji Rady Miejskiej 

Przewodniczący M. Przyszlak  stwierdził, że kolejnym punktem obrad jest przyjęcie  protokołu z obrad 

trzeciej, czwartej, piątej i szóstej sesji Rady Miejskiej. Uznał, że jeśli radni nie mają uwag do protokołów, 

zostaną przegłosowane w jednym głosowaniu. Uwag nie było w związku z tym zarządził głosowanie, które 

odbyło się na tabletach, opcje do wyboru „za”, „wstrzymał się”, „przeciw”. Protokoły z III, IV. V i VI sesji Rady 

Miejskiej zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad pkt 2 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

Przewodniczący M. Przyszlak stwierdził, że informacja została wcześniej przekazana radnym w systemie e-

sesja, jednak Burmistrz chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Burmistrz R. Szybajło stwierdził: w celu uzupełnienia tej informacji, ponieważ ona nie została podana, a 

mam bardzo dobrą informację dla naszych mieszkańców, a przede wszystkim dla uczniów i nauczycieli 

Szkoły Podstawowej nr 1, Udało się pozyskać środki w wysokości prawie 1,7 mln zł, w tym dofinansowanie 

90%, czyli ponad 1,5 mln zł z zewnątrz, a wkład własny to będą udostępnione sale, na realizowanie zajęć. 

Projekt nosi nazwę kompetencje kluczowe w Człuchowie na 6.0. Projekt ma na celu podniesienia jakości 

kształcenia ogólnego i rozwój kompetencji kluczowych uczniów klas 1.8 poprzez realizację zajęć dla uczniów 

i doskonalenie kompetencji nauczycieli, a także doposażenie szkoły w pomoce dydaktyczne, więc myślę, że 
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tutaj jest ogromna szansa na dodatkowe zajęcia dla uczniów, ale też i na doskonalenie się kadry naszej 

wysoko wykwalifikowanej, pedagogicznej w Szkole Podstawowej nr 1. Powiem tylko, że termin realizacji 

tego projektu będzie trwał przez 2 lata. Także tutaj słowa podziękowania dla naszych urzędników, że udało 

się pozyskać te środki, a z wielką korzyścią na pewno skorzystają dzieci, ponieważ oprócz tych zajęć z 

zakresu nauk przyrodniczych, ekologii, zajęcia sportowe, artystyczne, językowe, będą wyjazdy 

jednodniowe, edukacyjne, z zakresu nauk przyrodniczych, zajęć teatralnych, sportowych, wsparcie 

psychologiczno-pedagogiczne, doposażenie szkoły w nowoczesne pomoce dydaktyczne, sprzęt 

komputerowy, multimedialny do realizacji zajęć rozwijających kompetencje cyfrowe i, tak jak 

powiedziałem, podnoszenie kompetencji nauczycieli, studia podyplomowe i szkolenia. I to są środki 

zewnętrzne unijne, z których już skorzystaliśmy, przypomnę, dla przedszkoli i dla żłobka i też korzystają to 

nasze jednostki, także jeszcze raz gratulacje i cieszę się bardzo, że mogę dzisiaj przekazać tak dobrą 

informację dla naszych mieszkańców. 

Sprawozdanie Burmistrza stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad pkt 3 

Wybory uzupełniające ławników na kadencję 2024-2027 

3a) opinia zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia przez nich 

wymogów określonych w ustawie 

J. Dudek, przewodnicząca zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników stwierdziła : zespół 

do wyboru ławników został powołany uchwałą nr 433/2024 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 10 lipca 

2024 roku w składzie Janina Dudek, Aurelia Tajzari i Michał Koziełko. I opinia ta jest na wniosek Prezesa 

Sądu Okręgowego w Słupsku, który zawnioskował o wybór uzupełniający ławników. Trzech ławników jest 

potrzeba. No i wpłynęły tutaj trzy wnioski i na posiedzeniu 12 lipca 2024 roku nasz zespół dokonał wstępnej 

weryfikacji tych wniosków i ustaliśmy, że wpłynęły one w ustawowym terminie, to znaczy do 30 czerwca 

2024 roku i spełniają wymagania formalne zawarte w ustawie. Potem odbyło się drugie posiedzenie w dniu 

5 września 2024 roku i tutaj zespół dokonał oceny kandydatur na podstawie otrzymanych informacji z 

Komendy Wojewódzkiej Policji w Gdańsku oraz Komendy Powiatowej Policji w Człuchowie i właśnie zespół 

na podstawie tych opinii podjął decyzję, żeby zaopiniować pozytywnie trzy kandydatury. To jest pierwsza 

Danuta Gliszczyńska, opinia pozytywna, Jan Zbigniew Kolter, opinia pozytywna i Bogusława Kończanin, 

opinia pozytywna. 

3b) powołanie komisji skrutacyjnej 

Przewodniczący M. Przyszlak  stwierdził : w związku z powyższym jesteśmy zobligowani do powołania 

komisji skrutacyjnej trzyosobowej, więc kto z pań lub panów radnych chciałby taką komisję stworzyć, 

czekam na propozycję Pani Małgorzata Kucharska-Zemkę, tak, czy wyraża Pani zgodę, tak? Dobrze. Pani, 

Pani radna Alicja Dowksza wyraża Pani zgodę. I jeszcze, tak, i Pani radna Katarzyna Muszyńska wyraża Pani 

zgodę. I teraz komisja wyjdzie, przygotuje karty do głosowania. Proszę w takim  razie członków komisji o 

zorganizowanie się poza salą obrad. 
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Po wyborze Komisji skrutacyjnej Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę na ukonstytuowanie się 

komisji, wybór jej przewodniczącej oraz przygotowanie kart do głosowania 

3c) głosowanie tajne 

Przewodniczący M. Przyszlak wznowił obrady po przerwie i poprosił Przewodniczącą komisji skrutacyjnej o 

Panią Małgorzatę Kucharską-Zemkę o przedstawienie informacji o procedurze wyboru ławników. 

M. Kucharska-Zemke stwierdziła : Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku X w kratkach obok 

co najwyżej trzech kandydatów. Rozdam teraz karty do głosowania. Przypominam, że to jest głosowanie 

tajne, Pani Alicja t przeczyta z listy obecności radnych i będziemy w sposób tajny oddawali głosy. Proszę 

Panią radną Alicję Dowkszę o wyczytywanie imienny radnych i o głosowanie. 

 

A.Dowksza odczytała według kolejności alfabetycznej nazwiska radnych, którzy po wypełnieniu karty do 

głosowania wrzucali je do urny, następnie Przewodniczący zarządził przerwę na policzenie oddanych 

głosów i sporządzenie przez komisję protokołu z głosowania. 

 

 

3d) przedstawienie protokołu komisji skrutacyjnej 

 

Przewodniczący M. Przyszlak wznowił obrady i poprosił Przewodniczącą komisji skrutacyjnej o 

przedstawienie protokołu z głosowania. 

M. Kucharska-Zemke odczytała protokół : Protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach 

uzupełniających ławników do sądów powszechnych sporządzony na sesji w dniu 11 września 2024, na 

kadencję od 2024 do 2027 roku. Komisja skrutacyjna w składzie przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej radna 

Małgorzata Kucharska-Zenke, członek Komisji Skrutacyjnej radna Katarzyna Muszyńska, członek Komisji 

Skrutacyjnej radna Alicja Dowksza. Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu, stwierdzają co następuje, liczba 

radnych Rady Miejskiej w Człuchowie obecnych na sesji uprawnionych do głosowania 13, na ławników do 

Sądu Rejonowego Wydział Rodzinny i Nieletnich w Człuchowie zgłoszono kandydatury, Gliszczyńska 

Danuta, Kolter Zbigniew Jan, Konczanin Bogusława. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania 

13, liczba kart wyjętych z urny 13, ilość kart wyjętych z urny nie różniła się od liczby osób, którym wydano 

karty do głosowania, kart nieważnych nie było. Liczba głosów oddanych na kandydata. Gliszczyńska Danuta 

za wyborem kandydata na ławnika 13 głosów. Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że 

kandydatka Gliszczyńska Danuta uzyskała więcej głosów za wyborem niż bez dokonania wyboru i została 

wybrana na ławnika do Sądu Rejonowego Wydział Rodzinny i Nieletni w Człuchowie. Kolter Zbigniew Jan, 

za wyborem kandydata na ławnika 11 głosów, wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że 

kandydat Kolter Zbigniew Jan uzyskał więcej głosów za wyborem niż bez dokonania wyboru i został wybrany 

na ławnika do Sądu Rejonowego Wydziału Rodzinnych i Nieletnich w Człuchowie. Konczanin Bogusława za 

wyborem kandydata na ławnika 13 głosów, wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że 

kandydatka Kończanin Bogusława uzyskała więcej głosów za wyborem niż bez dokonania wyboru i została 

wybrana na ławnika do Sądu Rejonowego Wydział Rodzinny i Nieletnich w Człuchowie. Komisja stwierdza, 

że podczas głosowania nie zaszły żadne okoliczności, które mogłyby mieć wpływ na ważność głosowania. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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3e) podjęcie uchwały w sprawie uzupełniającego wyboru ławników na kadencję 20245-2027 

 

Przewodniczący M. Przyszlak stwierdził : W związku z powyższym przedstawię projekt uchwały do 

głosowania. Uchwała z dnia 11 września 2024 roku w sprawie uzupełniającego wyboru ławników na 

kadencję 2024-2027 na podstawie artykułu 18 ustęp 2 punkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym oraz artykułu 160 paragraf 1 ustawy z 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów 

powszechnych uchwala się co następuje. Stwierdza się wybór uzupełniający ławników do orzekania w 

sądzie rejonowym w Człuchowie w Wydziale Rodzinnym i Nieletnich na kadencję przypadającą na lata 

2024-2027. Pierwsze, Gliszczyńska, Danuta 2, Kolter, Zbigniew, 3, Kończanin, Bogusława. Uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia. Uchwała podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miejskim w 

Człuchowie i Biuletynie Informacji Publicznej. Następnie zarządził głosowanie, które odbyło się na 

tabletach, opcje do wyboru „za”, „wstrzymał się”, „przeciw”, uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

Ad pkt 4 

Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i ich uchwalenie 

 

W punkcie tym zostały pozytywnie przegłosowane projekty uchwały zaproponowane w porządku obrad. 

Przed każdym głosowaniem Przewodniczący prosił o przekazanie stanowiska komisji merytorycznej 

odpowiedzialnej za konkretny obszar, którego projekt dotyczył. Opinie członków komisji przekazały „ 

Przewodnicząca Komisji Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej M. Kucharska -Zemke oraz 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych A. Taizari. Wszystkie projekty zostały pozytywnie zaopiniowane 

przez członków komisji stałych. 

 

Raport z przeprowadzonych głosowań w sprawie przyjęcia uchwał stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad pkt 5 

Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący M. Przyszlak poprosił Przewodniczących Komisji stałych o przedstawienie informacji na 

temat prac komisji między sesjami. 

A.Taizari Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, powiedziała : Jeżeli chodzi o  Komisję Spraw 

Społecznych, to odbyło się jedno posiedzenie w okresie międzysesyjnym w dniu 9 września. Omówiono 

projekty uchwał, które były tutaj wspomniane, czyli wspomniane tutaj porozumienie oraz uchwały 

dotyczącą wyboru ławników. A także omawialiśmy również, opracowywaliśmy projekt uchwały w sprawie 

statutu Miejskiej Rady Seniorów. 

M. Kucharska-Zemke, Przewodnicząca Komisji Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej stwierdziła : 

Komisja ds. planowania budżetu infrastruktury miejskiej obradowała w dniu 10 września oraz dzisiaj 

wszystkie stałe komisje obradowały. W dniu 9 września obradowaliśmy nad 3, nad projektami 3 uchwał. 

Pierwsza uchwała dotyczyła Tak, to co dzisiaj było omawiane na, na komisjach stałych. Druga uchwała to 
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była w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieodpłatne prawa własności gruntów zasobu Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na rzecz Gminy Miejskiej. I trzecia uchwała w sprawie zwolnienia dyrektora 

Przedszkola Miejskiego imienia Jacka i Agatki w Człuchowie od obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązku wymiaru godzin zajęć dydaktycznych. Wszystkie uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie. 

 

Pozostałe komisje stałe nie obradowały w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Ad pkt 6 

Wolne wnioski 

 

G. Misztal zabrała głos i powiedziała : na ostatniej sesji Pan Suchański bardzo ubolewał nad tym, jak to klub 

Każdy Jest Ważny, został skrzywdzony, pojawił się hejt w przestrzeni publicznej. Kilka godzin po tym fakcie 

Pan przewodniczący na swoim profilu na Facebooku umieścił krótką informację syntetyczną o tym, że 

zaklepaliśmy te dwa miliony złotych. Pod tym postem pojawiło się wiele komentarzy, między innymi Pana 

Suchańskiego i również pojawił się taki komentarz Wojciecha C. Dla tych, co nie mają Facebooka, on jest 

do tej pory ten komentarz. to przytoczę go, da się, da się. Trzeba tylko czerwoną zarazę odesłać do Lamusa, 

gratuluję. Przepraszam, czy czerwona zaraza to jest hejt w stosunku do was, czy do nas, a może do Pana 

burmistrza? Kto publikuje, umożliwia publikację my, hejtu w przestrzeni publicznej. Czy tak się robi? Czy 

tak się robi? Czy tak należy okazywać nam wspólny szacunek? I nie można powiedzieć, że nie widzieliście 

tego. Tam są emotikonki umieszczone z podpisem emotikonka z uśmieszkiem Pana Przewodniczącego pod 

tym wpisem Wojciecha C. Czy to jest w porządku takie działanie? My mówimy o współpracy, mówimy o 

szacunku. Czy tak powinniśmy postępować? Ja mam wrażenie, że cierpicie na rozdwojenie jaźni, bo co 

innego mówicie o hejcie, a co innego robicie. 

Przewodniczący M. Przyszlak odniósł się do wypowiedzi przedmówczyni: Ja powiem tylko tyle, że treść 

dokładna tego wpisu była następująca. Nie wpisałem tam nic o Klubie Radnych, Każdy Jest Ważny, tylko 

wpisaliśmy 2 miliony na halę do WPF. Premier podpisał uchwałę. Jest wielka szansa na to, że hala w 

Człuchowie powstanie. Przed chwilą wyraziliśmy zgodę jako Rada Miejska, jako Rada Miejska, powtarzam, 

w Człuchowie i wpisaliśmy 2 miliony do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

G. Misztal stwierdziła, że nie o tym mówiła przed chwilą. 

Przewodniczący M. Przyszlak kontynuował swoją wypowiedź stwierdzając: Różne treści na różnych 

miejscach się pojawiają. Czego dotyczy konkretnie ta czerwona zaraza, to może jest Pani interpretacja czego 

to dotyczy. Nie mamy pewności. Znamy tego człowieka, może Pani zna, ja nie, więc komentarze, które się 

pojawiają, ludzie mają prawo do wyrażania swojej opinii. Oczywiście to, co rozmawialiśmy tutaj i z Panem 

Burmistrzem ostatnio w Weekend FM, oczekujemy jakby szacunku i tak dalej, ale to przecież nie był wpis 

nikogo z radnych, tylko mieszkańca, nie wiem czy Człuchowa czy nie Człuchowa, więc atak na Pana Andrzeja 

czy na Klub Radnych w tej materii jest dla mnie co najmniej dziwny i rozczarowujący. Wspomniane zostało, 

że to nie klub radnych wpisał, tylko Rada Miejska w Człuchowie. A może to się tyczy także nas?, na co 

przedmówczyni stwierdziła, że jej zdaniem Przewodniczący nie rozumie o czym mówiła. 

A.Suchański powiedział : Jakby to powiedzieć, po jakie licho roztrząsać tego typu sprawy, kiedy ja również 

z drugiej strony słyszę o komentarzach, że żyjemy w innych rzeczywistościach i tak dalej, a to w jakiej 
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rzeczywistości żyjemy, proszę Państwa, to zależy od tego, jak się do tych rzeczywistości, w których udało się 

komuś lub jeszcze innym osobom trafić, to jest nie tylko to, jak otoczenie go kształtuje, ale jak on sam siebie 

kształtuje. Ja bym na to odpowiedział bardziej tak literacko-filozoficznie. Jest taka książeczka, która zawiera 

9 esejów, znanego noblisty, nazywa się ten noblista Czesław Miłosz. Już nie żyje, więc nie powie osobiście 

jak to wygląda, ale wydaje mi się, że my mamy pewien problem z dyskusją i z porozumiewaniem się na 

płaszczyźnie argumentów, a nie emocji. Ja nie znam człowieka, który i nie znam innych ludzi, którzy się 

podpisują pod tymi materiałami, które znajdują się w internecie i nie sposób za nimi pędzić, zgadzać się lub 

nie zgadzać. To jest rzecz nie do sprawdzenia. Kto się kryje i do kogo jest adresowana ta wypowiedź, to 

niech sobie każdy odczytuje po swojemu. Jeżeli mamy z powodu wypowiedzi i organizator tej całej dyskusji 

nie jest w stanie nad tym zapanować, bo nie jest w stanie po prostu przy obecnych chyba możliwościach 

technicznym, to niech się on martwi, a nie ja. Natomiast wracając do Czesława Miłosza, to on tam pisze o, 

w tych swoich esejach podaje coś takiego, co w społeczeństwie współczesnym, a rzecz powstała w 1951 

roku na bazie czerwonej zarazy, jeżeli mogę takim sformułowaniem użyć. I tam pisze o pewnych 

ograniczeniach, które, w które człowiek popada w zależności od tego, w jakich okolicznościach żyje. Tam 

jest o umyśle. Nie chciałbym streszczać tego, bo to nie o to chodzi. Chodzi o to, że każdy ma pewną swobodę 

wypowiadania się i jeżeli to są wypowiedzi na argumenty, a nie na emocje, to należy je przeanalizować i 

raczej swoje niż czyjeś. Będziemy się prawdopodobnie wiele razy różnić, ale różnice mogą być twórcze lub 

destrukcyjne. Ja mówiłem o destrukcyjnych. A teraz powiem o innej sprawie, bo nie warto się nad tym 

dłużej zastanawiać. Było minęło, każdy z nas, każdy z Was powiedział różne rzeczy, a jeszcze gorzej pomyślał 

pewnie, ja też, a co tam, można. Jest to w gruncie rzeczy w pewnych kategoriach bezkarne wręcz, ale takie 

mamy społeczeństwo. Ale wrócę do innej rzeczy. Chciałbym powiedzieć, że w trosce o bezpieczeństwo 

dzieci. A zwrócili się do mnie zarówno rodzice jak i mieszkańcy naszego budynku o zabezpieczenie 

możliwości przechodzenia z takiej uliczki, która prowadzi w tej chwili na ulicy Średniej do budynku 6a a nie 

6b. bo rodzice, którzy przywożą dzieci do szkoły albo odbierają je, mają problem z tym, żeby bezpiecznie 

przez tę uliczkę przejść. Powód jest banalnie prosty. Ruch tam się wzmógł na tyle, że jeden samochód 

popędza drugi, jeden wyprzedza drugi. Te samochody jeżdżą szybko. Bezpieczeństwo pod tym względem 

się pogorszyło w porównaniu jeszcze z ubiegłym rokiem, kiedy niezasiedlony został budynek 6B, czyli ten 

deweloperski, ten nowy, ogromny, tam jest ponad 30 mieszkań. Akurat miałem szczęście przedwczoraj, że 

spotkałem policjanta, który także zwrócił na to uwagę, że trzeba coś z tym fantem zrobić. Wydaje mi się, że 

bez ograniczenia szybkości albo zbudowania takiego progu, który powoduje zwolnienie szybkości na tej 

uliczce się nie obędzie. Ten policjant obiecał, że złoży notatkę służbową na policji, że należy coś takiego 

zrobić, bo akurat byliśmy mimowolnymi świadkami tego, że przechodzący przez pasy rodzic szedł przed 

dzieckiem może ze 2-3 metry i w tym czasie nadjechał samochód osobowy, który o mało nie potrącił tego 

dzieciaka. To była chwila moment. Tam prędzej czy później może zdarzyć się nieszczęście. Wydaje mi się, że 

jest to konieczne. Rozmawiałem również z Panem Tomaszem Kowalczykiem, że ja wystąpię z propozycją, 

żeby formalnie te sprawy załatwić. Poproszę również tych rodziców, którzy będą chcieli podpisać się pod 

takim wnioskiem, i to by należało bardzo szybko zrobić, bo ruch jest w tej chwili przemożny, a kierowcy, 

którzy mieszkają w tym budynku 6B jeszcze nie nauczyli się jeździć wolno. Dwóch, jeden w niebieskim 

samochodzie, drugi z takim mocno warczącym silnikiem, no popisówki daje dość często ale ja nie będę 

podawał numerów, nie wiem jak się ten człowiek jeden czy drugi nazywa. W każdym razie jest to problem, 

nad którym, który trzeba rozwiązać, bo może się nam przytrafić coś złego. 
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G. Misztal stwierdziła : W tym przypadku dla mnie to jest żenujące, że hejt, wracam do tego co 

powiedziałam, do tej wypowiedzi Wojciecha C., w czystej postaci jest dla mnie, że Pan Przewodniczący 

traktuje to jako wolność wypowiedzi. To Pan Przewodniczący się jawi jako osoba potępiająca hejt? 

Przewodniczący M. Przyszlak powiedział : ma Pani rację, potępiam hejty zdecydowanie. Także jesteśmy 

akurat tutaj zgodni, że hejt, hejt stop, hejt stop. 

 

Ad pkt 7 

Zakończenie obrad VIII sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący M. Przyszlak wobec braku dalszych zgłoszeń do zabrania głosu i wyczerpania porządku 

obrad zamknął VIII sesję Rady Miejskiej 

 

 

 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Człuchowie 

 

Mariusz Przyszlak 

 

Przygotował: 

 Iwona Dragun 


